



تعميم  
GACA Circular

الهيئة العامة للطيران المدني  
General Authority of Civil Aviation  
(٢٥٦)

قطاع السياسات الاقتصادية  
والنقل الجوي

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including Private aviation. إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص.

Subject:

The updated form of the Certificate of Compliance with the Passenger Security System.

الموضوع:  
النموذج المحدث الخاص بشهادة الالتزام مع نظام أمن المسافرين.

Reference:

- Article no. (23) of the civil Aviation Act.
- GACA Circular No. (700/1440/4) dated on 13/12/2018.
- GACA Circular No. (278/4) dated on 17/10/2018.

- المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.
- تعميم الهيئة العامة للطيران المدني رقم (٧٠٠/٤) وتاريخ ١٤٤٠/٠٤/٠٦هـ
- تعميم الهيئة العامة للطيران المدني رقم (٢٧٨/٤) وتاريخ ١٤٤٠/٠٢/٠٨هـ

Instructions:

- Airlines must approve the updated form of the Certificate of Compliance with the Passenger Security System. GACA will not issue/-re-issue operation license/permit or issue permit for the summer and winter schedules and the Hajj and Umrah schedules, unless provided with the proof of compliance with the system, according to the updated form attached for this purpose.
- The form must be filled out electronically which will be available on the following link:

- يجب على شركات الطيران اعتماد النموذج المحدث من شهادة الالتزام مع نظام أمن المسافرين ولن يتم الترخيص بالتشغيل أو إعادة رخصة التشغيل، أو منح التصريح للجدول الصيفية والشتوية وجدول الحج والعمرة، إلا بتوفير ما يفيد الالتزام بالربط مع النظام، وفق النموذج المحدث المرفق لهذا الغرض.

- يجب تعبئة النموذج بشكل الكتروني بالإمكان الحصول عليه عبر الرابط:

<https://www.gaca.gov.sa/scs/Satellite?blobcol=urldata&blobheader=application%2Fpdf&blobheadername=Content-Disposition&blobheadervalue=inline&blobkey=id&blobtable=MungoBlobs&blobwhere=1442855347024&ssbinary=true>

<https://www.gaca.gov.sa/scs/Satellite?blobcol=urldata&blobheader=application%2Fpdf&blobheadername=Content-Disposition&blobheadervalue=inline&blobkey=id&blobtable=MungoBlobs&blobwhere=1442855347024&ssbinary=true>

- The use of this form will be effective starting on 12/10/2021.
- Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of government orders, and legal procedures will be applied on the violator and will be held responsible.

- يبدأ سريان إستخدام هذا النموذج إبتداءً من تاريخ ٢٠٢١/١٠/١٢م.

- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم إتخاذ الاجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s):

- An updated form of the Certificate of Compliance with the Passenger Security System.

- نموذج محدث لشهادة الالتزام مع نظام أمن المسافرين.

مساعد الرئيس للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي  
Assistant President for Economics Policies and Air Transport

١٢/١٠  
٢٠٢١



إصدار جديد إصدار جديد إعادة تجديد إصدار جديد إصدار جديد إصدار جديد إصدار جديد  
New Issue Renewal Summer Sched Winter Sched Umrah Hajj Chtr Flights

يعبأ من قبل الناقل الجوي أو وكيله المعتمد  
To be filled out by an air carrier or its authorized agent

رقم الترخيص الحالي Current License No.	اسم الناقل الجوي Name of air carrier
تاريخ انتهاء الترخيص Expiration Date	دولة التسجيل State of registry
	رمز الناقل Air carrier code

أقرار: نتعهد بأن جميع البيانات الواردة أعلاه صحيحة ونتحمل المسؤولية الكاملة في حال كانت المعلومات خاطئة.  
We hereby declare that, the information furnished above is true, complete, correct, and we undertake the responsibility to any information found false or incorrect.

الختم الرسمي Official Stamp

الاسم Name
المنصب Position
التاريخ Date
التوقيع Signature

يعبأ من قبل المركز الوطني لأمن المسافرين  
To be filled out by the National Travellers Security Center

الرفض  الموافقة   
Reject Approve

تمت مراجعة معلومات الشركة أعلاه لإصدار شهادة الالتزام، وعليه تم  
The above company information has been reviewed to issue a Compliance Certificate, accordingly we

الختم الرسمي Official Stamp

اسم المسؤول Admin Name
التاريخ Date
التوقيع Signature

إدارة تصاريح الرحلات  
Flight Permits Administration

تم إصدار التصريح بناء على المعلومات الموفرة من قبل الناقل الجوي والمعتمدة من المركز الوطني لأمن المسافرين حسب الافادة الموضحة أعلاه دون أدنى مسؤولية على الهيئة العامة للطيران المدني.

This permit has been issued based on the information provided by the air carrier and approved by the National Travellers Security Center, as shown above, without any responsibility on the behalf of the General Authority of Civil Aviation.

ملاحظات  
Notes

- يتم استيفاء المعلومات والبت في إصدار شهادة الالتزام بمتطلبات نظام أمن المسافرين خلال خمسة (5) أيام عمل كحد أقصى من تاريخ الطلب (في حال لا توجد ملاحظات على الشركة).
- يكون الطلب جاهز للبت فيه بعد تقديم جميع المتطلبات بالشكل الصحيح ويحق للمركز الوطني لأمن المسافرين التنسيق مع الهيئة العامة للطيران المدني لإيقاف صلاحية هذه الشهادة في حال عدم استيفاء التعهدات الموقعة من الناقل.
- مدة صلاحية النموذج لطلبات الحج والعمرة والعارض (6) أشهر من تاريخه.
- مدة صلاحية النموذج لطلبات الحج والعمرة والعارض (3) أشهر من تاريخه.
- Collection of information and issuance of a Compliance Certificate with the requirements of the passenger security system will take a maximum of (5) working days from the date on which the request was made.
- The request will be ready for decision only after providing all the requirements in the correct form. The National Travellers Security Center has the right to coordinate with the General Authority of Civil Aviation to suspend the validity of this certificate in the event that the commitments signed by the carrier are not fulfilled.
- The validity period for seasonal requests is (6) months from approval date.
- The validity period for (Hajj, Umrah and charter) requests is (3) months from approval date.